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Z á p i s 
z jednání Akademického senátu LF UK v Plzni  

24. 2. 2022, 15:00, ŠAF velká posluchárna 

 

Akademičtí pracovníci: doc. Ing. Václav Babuška, Ph.D.; prof. MUDr. Jan Baxa, Ph.D.; prof. MUDr. Ivo 
Bernat, Ph.D.; prof. MUDr. Václav Liška, Ph.D.;  prof. MUDr. Martin Matějovič, Ph.D.; doc. MUDr. 
Hynek Mírka, Ph.D.; prof. MUDr. Jiří Moláček, Ph.D.; doc. MUDr. Zdeněk Novotný, Ph.D.;  MUDr. 
Richard Pradl, Ph.D.; prof. MUDr. Tomáš Reischig, Ph.D.; doc. MUDr. Tomáš Skalický, Ph.D.; prof. 
MUDr. Mgr. Zbyněk Tonar, Ph.D.;  

Studenti:  Jaroslav Beneš; Otýlie Holá; MUDr. Anna Malečková; Christos Micopulos;  

Omluveni: MUDr. Jan Barcal, Ph.D.; prof. MUDr. Jan Beneš, Ph.D.; prof. Ing. Jaroslav Hrabák, Ph.D.; doc. 
MUDr. Aleš Kroužecký, Ph.D.; doc. MUDr. Jitka Mlíková Seidlerová, Ph.D.; doc. MUDr. Jitka 
Švíglerová, Ph.D.; Nela Tollingerová; Lucie Züglerová;   

Program: 
1. Zahájení, schválení programu jednání  
2. Slovo děkana - prof. MUDr. Fínek, Ph.D. 
3. Návrh, představení a schvalování nového Kolegia děkana - prof. MUDr. Fínek, Ph.D. 
4. Složení Vědecké rady LFP pro funkční období 2022-2026, schvalování - Ing. Vyzrálová 
5. Zrušení doktorských studijních programů, schvalování - Ing. Vyzrálová 
6. Zřízení Komise pro studium, schvalování – MUDr. Malečková 
7. Různé 
 

Jednání Akademického senátu LFP zahájil jeho předseda doc. MUDr. Skalický, Ph.D., který seznámil členy 
AS s výsledky hlasování per rollam, která se uskutečnila v době od minulého řádného zasedání 21.10.2021.  
Před schvalováním obdrželi členové AS potřebné podklady k prostudování v písemné formě. 

Schvalování vyhlášení a termínu voleb do AS UK 

AS LFP vyhlásil na 23.-24.11.2021 elektronické volby do AS UK v Praze – 2  kandidáti za akademickou 
část, 2 kandidáti na studentskou část. 

Hlasování proběhlo 1.-5.11.2021. Hlasovalo 21 členů AS, všech 21 členů souhlasilo s předloženým návrhem 
(Babuška, Barcal, Beneš, Hrabák, Kroužecký, Matějovič, Mírka, Mlíková Seidlerová, Moláček, Pradl, 
Reischig, Švíglerová, Tonar, Beranová, Beneš, Holá, Malečková, Micopulos, Ondruj, Tollingerová, 
Züglerová) 

AS LFP schválil vyhlášení a termín voleb do AS UK v Praze. 

Schvalování podmínek pro přijímací řízení pro ak. rok 2022/2023 u doktorských studijních programů 
Lékařská biofyzika a Hygiena, preventivní lékařství a epidemiologie v českém jazyce 

Hlasování proběhlo 2.-7.11.2021. Hlasovalo 22 členů AS, všech 22 členů souhlasilo s předloženými 
podmínkami (Babuška, Barcal, Baxa, Beneš, Hrabák, Liška, Kroužecký, Matějovič, Mírka, Mlíková 
Seidlerová, Moláček, Pradl, Reischig, Švíglerová, Tonar, Beranová, Beneš, Holá, Malečková, Micopulos, 
Ondruj, Züglerová) 

AS LFP schválil předložené podmínky pro přijímací řízení pro ak. rok 2022/2023 u doktorských studijních 
programů Lékařská biofyzika a Hygiena, preventivní lékařství a epidemiologie v českém jazyce 

Schvalování návrhu na rozdělení výsledku hospodaření roku 2020 

Návrh rozdělení VH byl proveden v souladu s Opatřením rektora  1/2019 a navrženou strukturu zaúčtování 
VH projednalo a schválilo na svém zasedání Kolegium děkana. 

Hlasování proběhlo 1.-5.12.2021. Hlasovalo 22 členů AS, 21 členů souhlasilo s předloženým návrhem 
(Babuška, Barcal, Baxa, Beneš, Hrabák, Kroužecký, Liška, Matějovič, Mírka, Mlíková Seidlerová, Moláček, 
Pradl, Reischig, Švíglerová, Tonar, Beranová, Beneš, Holá, Micopulos, Tollingerová, Züglerová), 1 člen se 
zdržel hlasování (Malečková) 

AS LFP schválil návrh na rozdělení výsledku hospodaření roku 2020. 
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Schvalování termínu zasedání AS LFP 

Návrh termínů zasedání: 24. 2. 2022; 28. 4. 2022; 16. 6. 2022; 

Hlasování proběhlo 29.11.-6.12.2021. Hlasovalo 21 členů AS, všech 21 členů souhlasilo s předloženým 
návrhem termínů (Babuška, Barcal, Beneš, Hrabák, Kroužecký, Liška, Matějovič, Mírka, Mlíková 
Seidlerová, Moláček, Pradl, Reischig, Švíglerová, Tonar, Beranová, Beneš, Holá, Malečková, Micopulos,  
Tollingerová, Züglerová) 

AS LFP schválil termíny příštích zasedání. 
 
Informace o volbách do Akademického senátu UK pro volební období 1. 3. 2022 – 28. 2. 2025 
Volby se konaly ve dnech 23. – 24. 11. 2021, účastnilo se 154 akademických pracovníků z celkového počtu 
322 oprávněných voličů a 574 studentů z celkového počtu 2373. 
Zvoleni byli: 
akademická část  -  prof. MUDr. Jiří Moláček, Ph.D. (102 hlasů) 
 MUDr. Karel Ježek, Ph.D. (71 hlasů) 
studentská část     -  Karel Mikulčák (347 hlasů) 
 David Kverka (334 hlasů) 
 
Slovo děkana - prof. MUDr. Fínek, Ph.D. 
V úvodu svého vystoupení požádal děkan, aby pracovníci naší fakulty u 51 ukrajinských studentů vzali v 
úvahu, že napadení jejich vlasti může vyvolat úzkost a nejistotu. Ujistil, že fakulta učiní vše, co může, aby 
mohli v relativním klidu dostudovat. Konkrétní forma potřebné pomoci bude zjišťována přímo u studentů a 
projednána na Kolegiu děkana 1.3.2022. 

 LFP ukončila minulý rok s pozitivním hospodářským výsledkem (3 mil. Kč) 
 úspora ve fondech za loňský rok 60 mil. Kč, předpokládaná úhrada výstavby UniMeC II z vlastních 

prostředků bez úvěru, případně využití překlenovacího úvěru pro vícepráce. Zvýšené náklady 
představují stoupající ceny energií 

 pokračuje dostavba UniMeC II - zveřejněno video a podcast (ing. Kočí) 
 probíhají jednání o prodeji budovy děkanátu (10 zájemců), Procháskova ústavu (5 zájemců) a 

Pavlovova ústavu (5 zájemců) 
 3.3.2022 od 14 hod. proběhne v Karolinu inaugurace rektorky prof. MUDr. Králíčkové, Ph.D. za 

účasti představitelů naší fakulty 
 proběhne tajná dvoukolová volba předsedy Asociace děkanů korespondeční formou (3 kandidáti), 

organizačně zajišťuje naše fakulta (prof. Štengl) 
 24.3.2022 bude na Ústavu biofyziky přítomen pan prof. Petráň, který se dožívá 99 let 

 
MUDr. Malečková – informace o prohlášení rektorky UK prof. Králíčkové 
Jako rektorka společně s vedením Univerzity Karlovy důrazně odsuzuji jakoukoliv formu agrese, zvláště 
takové, jakou právě teď podniká putinovské Rusko. Jde o nesmírně nebezpečný krok, který ohrožuje životy 
obyvatel Evropy - včetně mnoha kolegyň, kolegů, studentek a studentů. Jde o krok, který vrací svět zpátky! 
Opět se ukazuje, jak je důležité studium, kritické myšlení, pochopení historie i současného složitého světa. 
Vyzývám akademiky nejen naší univerzity, ale i další, aby důrazně podpořili svobodnou a demokratickou 
společnost, a řekli válečné agresi jasné ne. 

Usnesení: 
Vedení LFP a Akademický senát LFP jednoznačně stojí za prohlášením rektorky UK ze dne 24.2.2022, 
s jehož textem se plně ztotožňují. 
 
Hlasování k usnesení (14 členů AS):  
pro  14 
proti  0 
zdrželi se hlasování  0 
AS LFP schvaluje výše uvedené usnesení. 
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Návrh, představení a schvalování proděkanů nového Kolegia děkana - prof. MUDr. Fínek, Ph.D. 
Prof. Fínek představil 10 proděkanů (včetně tří nově nastupujících členů Kolegia - doc. Ing. Babuška, Ph.D.; 
prof. MUDr. Matějovič, Ph.D.; doc. MUDr. et MUDr. Hauer, Ph.D.) a poděkoval doc. MUDr. Zichovi, CSc. 
za dlouholetou práci ve funkci proděkana pro výuku zubního lékařství. 
Složení proděkanů Kolegia děkana: 
doc. Ing. Václav Babuška, Ph.D.   
 proděkan pro teoretickou a preklinickou výuku všeobecného lékařství v českém a anglickém 

jazyce (1. – 3. ročník) 
prof. MUDr. Jiří Ferda, Ph.D.  
  proděkan pro výuku magisterských studijních programů v českém a anglickém jazyce  
prof. MUDr. Jan Filipovský, CSc.  
  proděkan pro zahraniční styky 
doc. MUDr. et MUDr. Lukáš Hauer, Ph.D.  
 proděkan pro výuku zubního lékařství v českém a anglickém jazyce  
doc. MUDr. Jitka Kuncová, Ph.D.  
 proděkanka pro přijímací řízení studijních programů v anglickém jazyce a sociální záležitosti 

studentů 
prof. MUDr. Martin Matějovič, Ph.D.  

proděkan pro klinickou výuku všeobecného lékařství v českém a anglickém jazyce (4. – 6. 
ročník) 

prof. MUDr. Dana Müllerová, Ph.D.  
  proděkanka pro rozvoj a vnější vztahy fakulty 
prof. MUDr. Alena Skálová, CSc.  
 proděkanka pro specializační vzdělávání 
prof. MUDr. Milan Štengl, Ph.D.  
  proděkan pro vědu, výzkum a grantovou činnost fakulty 

prof. MUDr. Vladislav Třeška, DrSc.  
 proděkan pro doktorské studium, habilitační a jmenovací řízení 

Návrh složení komise pro hlasování: prof. MUDr. Mgr. Tonar, Ph.D.; MUDr. Malečková, Holá; 
Hlasování k návrhu složení komise (15 členů AS):  
pro  15 
proti  0 
zdrželi se hlasování  0 
AS LFP schvaluje složení komise pro hlasování. 
 
Průběh hlasování: tajné hlasování, hlasovací lístky 
Hlasování k návrhu složení proděkanů Kolegia děkana (14 členů AS):  
vydáno  14 hlasovacích lístků 
odevzdáno  14 hlasovacích lístků 
platných 14 hlasovacích lístků 
AS LFP vyjádřil kladné stanovisko k záměru děkana LFP prof. Fínka jmenovat výše uvedené členy 
Kolegia děkana. 
 

Složení Vědecké rady LFP pro funkční období 2022-2026, schvalování – doc. MUDr. Skalický, Ph.D. 
 

Předseda: 
prof. MUDr. Fínek Jindřich, Ph.D., MHA; 
 

Členové interní: 
prof. MUDr. Ferda Jiří, Ph.D.; prof. MUDr. Filipovský Jan, CSc.;  prof. MUDr. Gürlich Robert, CSc.; doc. 
MUDr. et MUDr. Hauer Lukáš, Ph.D.; prof. MUDr. Hes Ondřej, Ph.D.; prof. MUDr. Hora Milan, Ph.D., 
MBA; prof. Ing. Hrabák Jaroslav, Ph.D.; prof. MUDr. Králíčková Milena, Ph.D.; prof. PharmDr. Kučera 
Radek, Ph.D.; doc. MUDr. Lysák Daniel, Ph.D.; prof. MUDr. Matějovič Martin, Ph.D.; prof. MUDr. 
Michal Michal; prof. MUDr. Müllerová Dana, Ph.D.; doc. MUDr. Presl Jiří, Ph.D.; prof. MUDr. Rokyta 
Richard, Ph.D.; doc. MUDr. Skalický Tomáš, Ph.D.; prof. MUDr. Skálová Alena, CSc.; prof. MUDr. 
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Sýkora Josef, CSc.; MUDr. Šimánek Václav, Ph.D.; prof. MUDr. Štengl Milan, Ph.D.; prof. MUDr. Mgr. 
Tonar Zbyněk, Ph.D.; prof. MUDr. Třeška Vladislav, DrSc.; doc. MUDr. Vevera Jan, Ph.D. 
 

Členové mimouniverzitní:  
prof. MUDr. Bachleda Petr, CSc. (LF UP a FN Olomouc);  doc. MUDr. Holubec Luboš, CSc. (ZČU FZS); 
doc. MUDr. Kiss Igor, Ph.D., MBA (Masarykův onkologický ústav Brno); doc. Dr. Ing. Klečková Jana  
(ZČU FAV); prof. Ing. Křen Jiří, CSc. (ZČU FAV); doc. PhDr. Miňhová Jana, CSc. (ZČU FPE); doc. Ing. 
Němec Ladislav, CSc. (ZČU FS); prof. Dr. Ing. Rohan Eduard, DrSc. (ZČU FAV); prof. Ing. Rosenberg 
Josef, DrSc. (ZČU FAV); doc. Ing. Vimmr Jan, Ph.D. (ZČU FAV); doc. MUDr. et MUDr. Tvrdý Peter, 
Ph.D. (Klinika ústní, čelistní a obličejové chirurgie LF UP a FN Olomouc); doc. Ing. Železný Miloš, Ph.D. 
(ZČU FAV)  
 

Členové čestní: 
doc. MUDr. Novotný Zdeněk, CSc.; prof. MUDr. Racek Jaroslav, DrSc.; prof. MUDr. Topolčan Ondřej, 
CSc.; doc. MUDr. Zicha Antonín, CSc. 

Komise pro hlasování: prof. MUDr. Mgr. Tonar, Ph.D.; MUDr. Malečková, Holá; 
Průběh hlasování: tajné hlasování, hlasovací lístky 
Hlasování k návrhu složení Vědecké rady (14 členů AS):  
vydáno  14 hlasovacích lístků 
odevzdáno  14 hlasovacích lístků 
platných   14 hlasovacích lístků 
AS LFP souhlasí s předloženým návrhem členů Vědecké rady pro funkční období 2022-2026. 
 
Zrušení doktorských studijních programů, schvalování – doc. MUDr. Skalický, Ph.D. 
Žádáme o zrušení následujících studijních programů, ve kterých už nestudují žádní studenti. Všichni studenti 
byli převedeni do nových nástupnických programů se stejným názvem akreditovaných na podzim roku 2020 
a dostudují podle podmínek, které byly platné v době jejich nástupu ke studiu. 
Zrušení programů projednala a schválila Vědecká rada dne 9. 12. 2021. 

Biochemie a patobiochemie – P1412 
Stomatologie – P5104 
Vnitřní nemoci – P5129 
Zobrazovací metody v lékařství – P5150 
 
Hlasování ke zrušení uvedených doktorských studijních programů (14 členů AS):  
pro  14 
proti  0 
zdrželi se hlasování  0 
AS LFP schvaluje zrušení výše uvedených doktorských programů. 
 
Zřízení Komise pro studium, schvalování – MUDr. Malečková 

MUDr. Malečková podrobně seznámila členy AS s návrhem na zřízení Komise pro studium: 

Na Lékařské fakultě v Plzni (LFP) v současné chvíli chybí vhodná platforma pro otevření diskuze nad tématy 
týkajícími se studijní problematiky. Na univerzitní úrovni je již etablovanou platformou Studijní komise 
Akademického senátu Univerzity Karlovy https://cuni.cz/UK-5783.html, jejíž činnost spočívá právě v řešení 
problematik spojených se studiem na UK. Hlavním cílem „Komise pro studium“ na LFP je vytvoření prostoru 
pro setkávání zástupců studentů a akademiků s vedením Fakulty a řešení aktuálních studijních problémů. 
Komise pro studium bude zároveň místem, kde budou moci být představeny novinky ve vzdělávání 
pregraduálních i postgraduálních studentů (např. představení inovací ve výuce, seznámení s novými kurzy 
pro doktorandy apod.). V neposlední řadě může Komise sloužit také jako poradní orgán při přípravě novely 
studijních předpisů. 

Agenda Komise pro studium: 
1. Projednávání studijních předpisů a strategických dokumentů týkající se studia na LFP  
2. Představení současného fungování a inovací v oblasti pregraduálního i postgraduálního vzdělávání  
3. Prostor pro podrobnější diskusi aktuálních problémů studentů se členy vedení LFP  
4. Výměna zkušeností a spolupráce se Studijní komisí Akademického senátu Univerzity Karlovy 
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Členové Komise pro studium: 
1. Senátoři AS LFP – dle předpisů musí být alespoň 5 členů ze Senátu  
2. Extramurální členové – zájemci z řad studentů či akademiků, kteří se studijní problematikou chtějí zabývat 
  
Diskuze: 
ve velmi obsáhlé diskuzi (prof. Ferda, prof, Třeška, prof. Fínek, doc. Kuncová, prof. Tonar, prof. Moláček, 
Ing. Křikavová, prof. Filipovský, prof. Skálová, prof, Matějovič, MUDr. Malečková, zástupce studentů) 
projednávána hlediska pozitivní i negativní -  přínos komise pro dialog při spolupráci studentů, akademiků a 
vedení LF, význam pro řešení problémů vyučujících se studenty, možný souběh s činností Komise pro 
hodnocení výuky a Studentské ankety, zapojení studentů v anglickém jazyce, možnost předjednání problémů 
a následná prezentace na jednání AS, četnost zasedání komise, význam pro zlepšení komunikace se studenty 

Hlasování ke zřízení Komise pro studium (14 členů AS):  
pro  7 
proti  3 
zdrželi se hlasování  4 
AS LFP nezřizuje Komisi pro studium. 
 
Různé: 

 předseda AS přivítal dva budoucí nové senátory – prof. MUDr. Ivo Bernata, Ph.D. a doc. MUDr. 
Zdeňka Novotného, Ph.D. – kteří nahradí doc. Ing. Babušku, Ph.D. a prof. MUDr. Matějoviče, Ph.D. 
(přecházejí do funkce proděkanů) 

 22.3.2022 od 8:00 na děkanátě jednání přijímací komise – nutná účast zástupce studentské části AS 

 ze studentské části AS odešli Eliška Beranová (ukončení studia) a Michael Ondruj (zanechal studia), 
předsednictvo AS projedná možnost doplňujících voleb 

 MUDr. Malečková – v MS Teams zřízen tým „Akademický senát LFP“, ve kterém jsou nahrány 
aktuální podklady pro jednání. Výhodou je přehledné umístění a zpětná dohledatelnost 

Hlasování ke zřízení týmu „Akademický senát LFP“ v MS Teams (12 členů AS):  
pro  12 
proti  0 
zdrželi se hlasování  0 
AS LFP schvaluje zřízení týmu „Akademický senát LFP“ v MS Teams 

 MUDr. Malečková – nahrazování výuky z důvodu nemoci. Senátoři obdrželi předem písemnou 
žádost zástupkyně studentské části AS L. Züglerové o řešení problému:  

„Toto téma studenty trápí již od začátku školního roku a stále není zcela vyřešen. Některé kliniky si 
totiž vykládají, že se nemoc (tudíž pracovní neschopnost) má nahrazovat a to činí problém především 
pro studenty v 5. ročníku. Studentům jsou nabízeny dvě možnosti - buď si nahradit blok s jiným 
kruhem (což je nemožné kvůli překrývání jednotlivých bloků), nebo prodloužit celé studium o další 
rok (což doufám, že není ani v zájmu studentů, ani fakulty). Počet studentů s tímto problémem narůstá, 
proto bychom byli rádi, abychom se shodli na doporučeních pro kliniky, jak v případě krátkodobého 
onemocnění studenta (covid nebo jiné např. respirační onemocnění) postupovat“. 
Diskuze:  
diskutována možnost domluvy s garantem, případně proděkanem; počet studentů, kterých se problém 
týká; nahrazení výuky s jinou skupinou; možnost připravení variant postupů pro jednotlivé kliniky 
(prof. Ferda, prof. Matějovič, doc. Novotný, prof. Bernat, MUDr. Malečková)   
Závěr: 
proděkani projednají na Kolegiu děkana  

 žádost studenta B. Škalouda (2. roč. VŠEO) o možnost skládat opravné zkoušky na Ústavu biochemie 
a Ústavu histologie a embryologie během letního semestru. Důvodem je vysoký počet studentů, kteří 
dosud nemají zkoušky složené 
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Diskuze: 
na obou ústavech byl vypsán dostatek termínů, studenti se však na zkoušky nepřihlásili. Tento 
trend je zřejmý také na jiných ústavech a klinikách. Problémem je i blokování vypsaných termínů 
studenty, kteří nakonec na zkoušku nejdou. Studenti by se měli připravit na náročnost studia již 
od 1. ročníku – time management, neodsouvání učení ani zkoušek  (prof. Fínek, prof. Ferda, doc. 
Babuška, prof. Tonar, prof. Reischig, prof. Matějovič, MUDr. Malečková, zástupci studentů) 
 

 

Termín příštího zasedání AS:  28.4.2022 
 

Zapsala: Jitka Nováková 
Předseda AS: doc. MUDr. Tomáš Skalický, Ph.D. 


